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Polsko a pobaltské země nemohou poslat své vojáky
na Ukrajinu bez mandátu NATO a OSN, tvrdí polský
generál Skrzypczak

cz24.news/polsko-a-pobaltske-krajiny-nemozu-poslat-svojich-vojakov-na-ukrajinu-bez-mandatu-nato-a-osn-tvrdi-
polsky-general-skrzypczak

Stáhnout PDF
Sledujte nás na Telegramu:   @cz24news

POLSKO: Bývalý velitel polských pozemních sil generál
Waldemar Skrzypczak považuje za nereálnou variantu vstupu
polského kontingentu na Ukrajinu bez mandátu OSN nebo
NATO, jak to navrhl bývalý generální tajemník NATO Anders
Fogh Rasmussen. Skrzypczak to řekl v rozhovoru pro jedno z
ukrajinských médií.

Rasmussen v rozhovoru pro „The Guardian“ navrhl, že pokud NATO
nedá Ukrajině jasnou perspektivu členství na summitu ve Vilniusu,
pak by Polsko, Rumunsko a/nebo pobaltské země měly poslat své
vojenské kontingenty na Ukrajinu samy.

Skrzypczak velmi citlivě a diplomaticky, ale kategoricky popřel možnost navrženou
Rasmussenem.

Zavedení vojenského kontingentu na území Ukrajiny je podle něj
možné buď na základě mandátu OSN nebo NATO, varianta
samostatných akcí ze strany Polska je nereálná.

„Otázka zní: pod jakou vlajkou by se tyto jednotky měly objevit na Ukrajině? Budou
to mírové síly v rámci nějaké demarkační linie protichůdných sil pod záštitou OSN?
Potom je třeba přijmout vhodnou rezoluci OSN, která by umožnila vstup takových
jednotek na Ukrajinu,“ vysvětlil Skrzypczak.

Co se týká NATO, podle něj bez mandátu od Severoatlantické
aliance nejsou možné ani žádné „nezávislé“ akce Polska či jiných
zemí.
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„Nebo pod vlajkou NATO? Pokud by se nějaká skupina zemí aliance takto rozhodla,
měla by si vytvořit vlastní organizační strukturu, která dnes neexistuje. To znamená,
že neexistuje žádná vojenská aliance jako Polsko, pobaltské země, Rumunsko atd.,
která by mohla působit na Ukrajině. A pokud by i byla, musí k tomu získat souhlas
NATO. Je však aliance připravena podpořit takové rozhodnutí? Podle mě by bylo
lepší, kdyby takové rozhodnutí přijaly všechny země NATO,“ odklonil se od tématu
bývalý velitel polských pozemních sil.

24. května generální tajemník NATO Jens Stoltenberg oficiálně
oznámil, že otázka přijetí Ukrajiny do NATO nyní „není na pořadu
dne“.

ZDROJ: News Front
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